
Protokół nr 18.16

z posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury i Rodziny Rady Miasta Ełku, które odbyło się
w dniu 16 marca 2016 roku w godzinach 1400– 1555

W posiedzeniu, któremu przewodniczyła Przewodnicząca Komisji Ewa Awramik, udział
wzięli  członkowie  Komisji   w/g  załączonej  listy  obecności;  na   12 członków   Komisji
w  posiedzeniu uczestniczyło 12. 

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli:
• Z-ca Prezydenta Miasta – Artur Urbański,
• Skarbnik Miasta – Jarosław Wróbel,
• Dyrektor Ełckiego Centrum Kultury – Aneta Werla,
• Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji – Konrad Siemienkiewicz,
• Dyrektor Muzeum Historycznego – Kazimierz Bogusz,
• Naczelnik Wydziału Polityki Społecznej – Irena Katarzyna Podlecka,
• Pełnomocnik Prezydenta Miasta ds organizacji pozarządowych – Maciej Juchniewicz,
• Naczelnik Wydziału Promocji, Sportu i Kultury – Piotr Gałuszka,
• Naczelnik Wydziału Edukacji –  Stanisław Zalewski,
• Grupa nieformalna „Podwórko” - Emilia Borawska,
• radca prawny Urzędu Miasta – Zbigniew Rachwalski.

Pkt.1 Otwarcie posiedzenia i przyjęcie porządku obrad. 
Przewodnicząca  Komisji  po  stwierdzeniu  quorum  pozwalającego  na  podejmowanie

prawomocnych decyzji  o godzinie  14.00 otworzyła posiedzenie Komisji  witając członków
Komisji oraz gości.
Następnie zapytała o uwagi do przekazanego wcześniej porządku posiedzenia. 
Komisja  nie  wniosła  uwag  i w  obecności  12  radnych;  jednogłośnie,  poprzez  aklamację
przyjęła porządek posiedzenia:
Porządek posiedzenia:
1. Otwarcie posiedzenia i przyjęcie porządku obrad.

2. Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia Komisji.

3. Opinia Komisji do wniosku Grupy Mieszkańców „Podwórko”.

4. Potrzeby remontowe w obiektach szkół, przedszkoli.

5. Kalendarz imprez i przedsięwzięć kulturalnych, rekreacyjnych i turystycznych na 2016 rok
(informacja na piśmie). 

6. Opinia Komisji do projektów uchwał:
1) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Ełku na lata 2016-2027,

2) w sprawie zmian w budżecie miasta Ełku na  rok 2016,  
3) innych  z  porządku  sesji  Rady  Miasta  zaplanowanej  na  dzień  22  marca  2016  r.

i dotyczących prac Komisji.

7. Sprawozdanie  merytoryczne  i  finansowe  z  realizacji  Miejskiego  Programu  Profilaktyki
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych za rok 2015.

8. Sprawozdanie  merytoryczne  i  finansowe  z  realizacji  Miejskiego  Programu
Przeciwdziałania  Przemocy  w Rodzinie  oraz  Ochrony Ofiar  Przemocy  w Rodzinie  za
2015 r.

9. Sprawozdanie  merytoryczne  i  finansowe  z  realizacji  Miejskiego  Programu
Przeciwdziałania Narkomanii za rok 2015.

10.Sprawozdanie  z  realizacji  3-letniego  Gminnego  Programu  Wspierania  Rodziny na  lata
2012 – 2015, za rok 2015.



11. Sprawozdania z realizacji Programu „Ełk miastem szczęśliwego rodzicielstwa” za 2015 r.

12.  Sprawozdanie z realizacji Ełckiej Karty Rodziny 3+ za 2015 r.

13.  Sprawozdanie z pracy Komisji za 2015 rok.

14.  Sprawy różne i wolne wnioski.

Pkt 2 Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia Komisji.
Przewodnicząca  Komisji  Ewa  Awramik  poinformowała  radnych,  że  protokół  był  do

wglądu w Biurze Rady Miasta; czy są uwagi?
Nie zgłoszono uwag i  Komisja jednogłośnie, poprzez aklamację przyjęła protokół nr 17.16
z dnia 17 lutego 2016 roku z poprzedniego posiedzenia Komisji.  

Pkt  3 Opinia Komisji do wniosku Grupy Mieszkańców „Podwórko”.
Pełnomocnik  Prezydenta  Miasta  ds  organizacji  pozarządowych  Maciej  Juchniewicz

powiedział na wstępie, że do opinii Komisji został skierowany wniosek Grupy Mieszkańców
„Podwórko” złożony na realizację zadania publicznego z zakresu  kultury, sztuki, ochrony
dóbr kultury i dziedzictwa narodowego pt.: „Tunel”, w ramach inicjatywy lokalnej.
Szczegóły wniosku przybliży Pani Emila Borawska.

Grupa nieformalna „Podwórko” Emilia Borawska – nasza inicjatywa polegać będzie na
stworzeniu  galerii  fotografii  w  tunelu  łączącym  miasto  z  wąskim  torem  przy  ul.
Dąbrowskiego. Chcielibyśmy stworzyć tam przyjazny klimat, by mieszkańcy i turyści mogli
poruszać się tam swobodnie. Będzie to dla nich jedną z wielu atrakcji. Projekt będzie służył
wszystkim mieszkańcom Ełku,  przyczyni  się  do  wzbogacenia  oferty  kulturalnej  miasta  i
pozwoli  na  prezentację  dorobku  artystycznego  lokalnych  fotografów  znanych  i  mniej
znanych, a także tych, którzy dopiero zaczynają swoją przygodę z fotografią. Czas trwania
projektu planujemy na dwa lata i w tym czasie chcemy zorganizować około siedmiu wystaw,
zmieniając je co dwa – trzy miesiące. Tunel od PKP chcemy wydzierżawić na dwa lata. PKP
jako wstępny koszt podało 246 zł za miesiąc oraz koszty wierzytelności w wysokości 740 zł,
nie jest to ostateczna kwota, chcielibyśmy wynegocjować niższe opłaty lub zupełny ich brak.
Zależy  nam  na  zdjęciach  bardzo  dobrej  jakości,  musimy  brać  pod  uwagę  warunki
atmosferyczne panujące w tunelu, żeby zdjęcia przetrwały wilgoć potrzebne są odpowiednie
wydruki na specjalistycznym papierze – szczegóły w opisie złożonego wniosku.
Wywiązała się dyskusja.

Radny Piotr Karpienia powiedział, że jemu podoba  się ten  pomysł. To może być kolejny
krok w kierunku ucywilizowania tego miejsca. Jedyny aspekt  do rozwiązania to  wymagana
opłata przez PKP.

Pani Emila Borawska powiedziała, że są oni grupą nieformalną, która nie ma osobowości
prawnej  i  pewnie  dlatego  tak  zostali  potraktowani  przez  PKP.  Jeśli  inicjatywa  zostanie
przyjęta, to liczymy na to, że miasto pomoże w negocjacjach cenowych z PKP.

Radny Nikodem Kemicer zwrócił uwagę na koszty wydruki zdjęć, czy nie ma możliwości
ich obniżenia, co się będzie działo z tymi zdjęciami po zakończeniu projektu?

Pani Emila Borawska – jest to około 70 zdjęć na jedną wystawę, te pracę będą kierowane
później również na inne wystawy, fotografie pozostaną do dyspozycji miasta. Prace nie mogą
przez nas zostać wystawione na licytację.

Radny Robert Klimowicz - pokazany tutaj koszt wydrukowania zdjęcia nie jest wcale zbyt
wyskoki  jeśli  chodzi  o  wielkość,  jaką będzie miała  fotografia,  jej  zabezpieczenie.  Obawy
budzi jedynie miejsce ekspozycji, może należałoby taką wystawę w bardziej eksponowane
miejsce w mieście. Sam pomysł jest bardzo dobry.

Dyrektor Muzeum Historycznego w Ełku Kazimierz Bogusz- przygotowane wystawy i jej
koszt nie jest za duży. Muzeum w swej perspektywie ma zamysł uwzględniania tego tunelu i
dlatego też wykorzystanie tego miejsca w ten sposób jest jak najbardziej na miejscu.

Radny  Piotr  Karpienia  powiedział,  że  należy  pomyśleć  również  o  ubezpieczeniu  tej
wystawy w ramach tego projektu.



Z-ca  Prezydenta  Miasta  Artur  Urbański  –  rozmowy  z  PKP  są  trudne,  gdyż  trzeba
rozmawiać z ich władzami mającymi lokalizację w Gdańsku. Na pewno jednak, jeśli projekt
uzyska pozytywną ocenę, takie rozmowy podejmiemy. Kolejna sprawa, to czy tunel nie jest
objęty opieka konserwatorską. Jeśli tak jest, to trzeba wystąpić i mieć opinię konserwatora
zabytków odnośnie  tego  projektu.  Trzeba   to  wyjaśnić  jeszcze  przed  decyzją  Prezydenta
Miasta .

Przewodnicząca  Komisji  Ewa Awramik zwróciła  się  do  członków Komisji  o  wydanie
opinii  do  wniosku  Grupy  Mieszkańców  „Podwórko”  złożonego  na  realizację  zadania
publicznego  miasta  Ełku  z  zakresu  kultury,  sztuki,  ochrony  dóbr  kultury  i  dziedzictwa
narodowego pt.: „Tunel”.

Komisja  w  głosowaniu  jawny;  11  głosami  „za”  przy  1  głosie  „przeciw”  i  0  głosach
wstrzymujących się wyraziła pozytywną opinię do wniosku Grupy Mieszkańców „Podwórko”
złożonego na realizację zadania publicznego miasta Ełku z zakresu kultury, sztuki, ochrony
dóbr kultury i dziedzictwa narodowego pt.: „Tunel”, w ramach inicjatywy lokalnej. 
Komisja zwróciła uwagę na konieczność zasięgnięcia opinii konserwatora zabytków, zanim
wniosek trafi do decyzji Prezydenta Miasta. Należałoby również pomyśleć o ubezpieczeniu
wystawy.

Pkt 4. Potrzeby remontowe w obiektach szkół, przedszkoli.

Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański omówił informacje w sprawie zgłoszonych przez
dyrektorów szkół i przedszkoli potrzeb remontowych. W marcu br przeprowadzono komisyjny
przegląd budynków oraz posesji szkół i przedszkoli pod kątem potrzeb: remontów, inwestycji,
zakupu sprzętu i urządzeń. Zadania remontowe wiążące się z wydatkowaniem większych kwot
środków budżetowych zatwierdzane są na poziomie organu prowadzącego, a ich wykonanie
może  być  zlecane  dyrektorowi  placówki  lub  Zespołowi  Inwestycji.  Szczegółowy  wykaz
potrzeb w tym zakresie w informacji stanowiącej załącznik do protokółu.

Radny Nikodem Kemicer – jakim budżetem dysponuje miasto, jeśli chodzi o wykonanie
tych ważniejszych remontów? Jakie są potrzeby, czym dysponujemy i czy te posiadane przez
nas środki finansowe wystarczą?

Kolejna sprawa – siłownia wiatrowa przy Centrum Edukacji Ekologicznej – ile ma ona lat,
czy wygenerowała jakieś oszczędności i czy musi być naprawiana za taką kwotę?

Naczelnik Wydziału Edukacji Stanisław Zalewski – zapotrzebowanie jest zgłaszane przez
dyrektorów szkół. Plan będzie weryfikowany i zatwierdzony przez Prezydenta Miasta. Realna
kwota, jaka posiadamy to 250 tys zł. Natomiast oszacowane potrzeby mogą być w granicach
około 3 mln zł. Będziemy występowali z wnioskiem do MEN o dofinansowane ze środków
zewnętrznych.

Z-ca  Prezydenta  Miasta  Artur  Urbański  –  trzeba  będzie  przewidzieć  sodki  na  zadania
remontowe  związane  z  przygotowaniem  dodatkowych  pomieszczeń  dla  dzieci  3-letnich.
Mamy już pewne pomysły i rozwiązania. Część 3-latków będziemy chcieli do przedszkoli
przyjąć.  W  przedszkolach  pozostało  około  350  sześciolatków,  którzy  zajęli  miejsca
przeznaczone dla dzieci 3-letnich.

Pkt 5. Kalendarz imprez i przedsięwzięć kulturalnych, rekreacyjnych  i turystycznych na
2016 rok (informacja na piśmie). 

Członkowie Komisji  otrzymali  na piśmie informację dotyczącą imprez i  przedsięwzięć
kulturalnych,  rekreacyjnych   i  turystycznych  na  2016 rok  organizowanych przez  MOSiR,
ECK, Muzeum Historyczne i  Miejską Bibliotekę Publiczną – informacja w załączeniu do
protokółu.
Wywiązała się dyskusja.

Radny Michał Tyszkiewicz – w kalendarzu imprez brak „Białej Lilii”, ponadto Mazurskie
Lato Muzyczne są tylko 2 koncerty,  nie  ma koncertu disco-polo,  który zawsze cieszy się
dużym powodzeniem.



Naczelnik  Wydziału  PSK  Piotr  Gałuszka  powiedział,  że  „Biała  Lilia”  to  impreza
zamknięta, tylko na zaproszenia.

Dyrektor MOSiR Konrad Siemienkiewicz – kalendarz MOSiR to 50 imprez, jeśli chodzi
o koncerty muzyczne jest ich kilka. Ograniczeniem są środki finansowe.

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Bogusław Wisowaty – co z pokazami lotniczymi, czy
jest możliwość ich zorganizowania?

 Dyrektor MOSiR Konrad Siemienkiewicz – są to duże pieniądze, na jakie nas nie stać.
Jest to szereg pozwoleń, jakie należałoby uzyskać.

Radny  Piotr  Karpienia  –  może  należałoby  pomyśleć  i  spróbować  wprowadzić  bilety
chociaż  za  symboliczną  kwotę  na  jedną  z  imprez  organizowanych  na  plaży  miejskiej,
chociażby z udziałem znanej „gwiazdy” muzycznej.

Z-ca  Prezydenta  Miasta  Artur  Urbański  powiedział,  że  uzupełnieniem  imprez
muzycznych na plaży miejskiej są koncerty w amfiteatrze przy Ełckim Centrum Kultury.

 Dyrektor  MOSiR Konrad Siemienkiewicz – wprowadzenie opłat  wiąże się zazwyczaj
z dużym oporem społecznym. Być może w przyszłości, ale w tym roku takiej decyzji nie
podejmie.

Dyrektor Ełckiego Centrum Kultury Aneta Werla powiedziała, że chciałaby zaprosić do
kina ECK, jest szeroki i ciekawy repertuar. 

Pkt  6 Opinia Komisji do projektów uchwał:
1) Skarbnik Miasta Jarosław Wróbel omówił projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej
Prognozy Finansowej Miasta Ełku na lata 2015-2027, który obejmuje zmiany:
I. W załączniku nr 1 zmiany w roku 2016 i 2017, w tym:
1. W roku 2016 zwiększa się dochody o kwotę 36 693 zł, w tym:
    - dochody bieżące zwiększa się o kwotę 24 422 zł (różne dochody UM – dział 75023 
§  0970 – 21 902 zł, środki zewnętrzne na program – rozdział 80104 § 2700 – 2 520 zł,), 
    - dochody majątkowe zwiększa się o kwotę 12 271 zł (środki ze sprzedaży samochodu
UM – 30 000 zł - rozdział 75023 § 0870, zmniejszenie środków zewnętrznych na inwestycje
w SP 7 – rozdział 80101 § 6290– 17 729 zł),
2. W roku 2017 zwiększa się dochody majątkowe o kwotę 2 364 000 zł (środki zewnętrzne
na  realizację  projekt: „Poprawa  jakości  środowiska  miejskiego  poprzez  zwiększenie
powierzchni terenów zieleni w mieście Ełk”).
3. Zwiększa się wydatki budżetu w roku 2016 o kwotę 1 194 014 zł, w tym:
- wydatki bieżące zwiększa się o kwotę 204 982 zł (remont budynku przy ul. Sikorskiego 36
–  rozdział  70095  -  200 000  zł,  usługi  remontowe  w UM –  rozdział  75023  –  21 902  zł,
program Erasmus – rozdział 80110 – 2 321 zł, zmniejszenie  pozostałych wydatki oświaty –
19 241 zł),
- wydatki majątkowe zwiększa się o kwotę 989 032 zł (Przebudowa ul. Grodzieńskiej 
– rozdział 60016 – 380 000 zł, Przebudowa ul. Słonecznej – I etap – rozdział 60016 
– 200 000 zł, Budowa windy w budynku SP 7 – rozdział 80101 – 72 271 zł, Budowa małej
architektury przy promenadzie ełckiej – rozdział 90095 – 95 000 zł, zakupy inwestycyjne UM
– rozdział 75023 – 30 000 zł, zakupy inwestycyjne w SP 3 – rozdział – 15 100 zł, zakupy
inwestycyjne w SP 4 – rozdział 80101 – 6 661 zł, Adaptacja budynku Ekoludków – rozdział
85305 – 190 000 zł).
4.  Zwiększa  się  wydatki  majątkowe  w  roku  2017  r.  o  kwotę  200 000  zł  (projekt:
„Przebudowa ul. Słonecznej – I etap”.
5. Zwiększa się przychody budżetu 2016 o kwotę  1 157 321 zł z tytułu wolnych środków.
    Deficyt budżetu wyniesie 4 047 400 zł.
II. W załączniku nr 2 wprowadza się korektę nakładów na przedsięwzięcie realizowane
w roku 2016 i 2017 pn.: „Przebudowa ul. Słonecznej – I etap”. 

2)  Skarbnik  Miasta  Jarosław Wróbel  omówił  następnie  projekt  uchwały w sprawie  zmian
w budżecie Miasta Ełku na 2016 rok  Proponowane zmiany obejmują:



I)  w zakresie  dochodów i  wydatków realizowanych i  nadzorowanych przez  Wydział
Edukacji:
1. Na wniosek Dyrektora Miejskiego Przedszkola Perełka zwiększa się plan dochodów 
i  wydatków  w  rozdziale  80104  w  następującym  zakresie:  dochody  +  2.520  zł;  wydatki
+ 5.040 zł.
Miejskie  Przedszkole  Perełka  przystąpiło  do  ogólnopolskiego  programu  pt.  „Akademia
chóralna”,  którego celem jest  rozwój chórów dziecięcych  i  młodzieżowych  oraz edukacja
muzyczna. Narodowe Forum Muzyki we Wrocławiu finansuje 50% kosztów wynagrodzenia
dyrygenta  –  drugie  50%  pokrywa  beneficjent.  Zabezpieczenie  zwiększonych  wydatków
proponuje się pokryć ze środków na zakup usług z rozdziału 80195- pozostała działalność
oświaty.
2. Na wniosek Dyrektora  Miejskiego Przedszkola „Słoneczna Ósemka” zwiększa się plan
wydatków  w rozdziale  80104  o  kwotę  ogółem 29.122  zł  w  celu  sfinansowania  wypłaty
świadczeń związanych ze śmiercią pracownika. Pokrycie zwiększonych wydatków proponuje
się  pokryć  ze  środków  na  zakup  usług  remontowych  z  rozdziału  80195  –  pozostała
działalność oświaty. 
3. Na wniosek Dyrektora Szkoły Podstawowej nr 3 zwiększa się plan wydatków w rozdziale
80148 o kwotę 15.100 zł  w celu zakupu pieca konwekcyjnego do kuchni  szkolnej (nowy
paragraf  zakupów  inwestycyjnych).  Szkoła  posiada  jeden  piekarnik  na  90  porcji,  który
użytkowany jest już 10 lat, często ulega awariom a jego naprawa jest kosztowna. Pokrycie
zwiększonych wydatków proponuje się pokryć ze środków na zakup usług remontowych 
z rozdziału 80195 – pozostała działalność oświaty.
4. Na wniosek Dyrektora Szkoły Podstawowej nr 4 w rozdziale 80101 zmniejsza się plan
wydatków  w  paragrafie  zakupu  energii,  zwiększając  plan  wydatków  nowoutworzonego
paragrafu wydatków na zakupy inwestycyjne o kwotę 6.661 zł. Szkoła zgłasza pilną potrzebę
zakupu nowej pompy ciepła i modułu komunikacyjnego. W lutym doszło do awarii pompy,
skutki  nie  były  odczuwalne  ponieważ  Spółdzielnia  Mieszkaniowa  „Świt”  wypożyczyła
własną pompę na czas pozyskania przez szkołę nowego urządzenia.
5. Na wniosek Dyrektora Szkoły Podstawowej nr 5 przenosi się pomiędzy rozdziałami 80101
i 80149 kwotę ogółem 13.585 zł. Przyjęcie do zerówki ucznia posiadającego orzeczenie 
o potrzebie kształcenia specjalnego skutkujące potrzebą zatrudnienia asystenta nauczyciela 
co z kolei przedkłada się na wydatki, które muszą być odpowiednio zakwalifikowane 
i  umieszczone  w  planie  finansowym  na  2016  rok.  Przeniesienie  wydatków  pomiędzy
rozdziałami dotyczy wynagrodzeń i pochodnych od wynagrodzeń oraz odpisu na ZFŚS.
6. Na wniosek  Dyrektora  Zespołu  Szkół  Samorządowych  do planu wydatków dodaje  się
nowy  rozdział  85156-  składki  na  ubezpieczenia  zdrowotne  oraz  świadczenia  dla  osób
nieobjętych obowiązkiem ubezpieczenia zdrowotnego i paragraf 4130-składki 
na ubezpieczenia zdrowotne. W szkole uczy się uczennica, która nie posiada ubezpieczenia
zdrowotnego za którą szkoła zobowiązana jest  opłacać  składki  zdrowotne.  Uczennica  jest
pełnoletnia,  opuściła rodzinę zastępczą,  nie ma rodziny,  która byłaby zobowiązana zgłosić
uczennicę do ubezpieczeń zdrowotnych. Zwiększenie wydatków o kwotę 375 zł w nowym
rozdziale,  zmniejszenie  wydatków  w  rozdziale  80101  w  paragrafie  4110-ubezpieczenia
społeczne o kwotę 375 zł. 
7. Na wniosek Dyrektora Gimnazjum nr 2 w Ełku zwiększa się plan wydatków w rozdziale
80110 o kwotę ogółem 10.891 zł. W tym: 
 Zwiększenie  wydatków  w  paragrafie  zakup  usług  remontowych  o  kwotę  8.570  zł

podyktowane  jest  koniecznością  wykonania  remontu  Sali  gimnastycznej  –  wymiana
stolarki  okiennej  w  pomieszczeniach  szatni  i  magazynku  oraz  likwidacja  otworów
okiennych. Ze względu na zacieki powstające po opadach deszczu remont jest jedną 
z pilniejszych potrzeb szkoły. Zwiększenie wydatków na remont proponuje się pokryć 
z zakupu usług remontowych z rozdziału 80195- pozostała działalność oświaty. 

 Zwiększenie wydatków o kwotę 2.321 zł  dotyczy realizacji  programu Erasmus+,  który
realizowany jest przez szkołę w latach 2015 i 2016. W roku 2015 zaoszczędzono 



na  wydatkach  kwotę  2.321  zł,  którą  szkoła  chce  wykorzystać  w  2016  roku,  w  celu
prawidłowego  wykonania  i  rozliczenia  programu  bez  konieczności  zwracania
niewykorzystanych  środków.  Zabezpieczenie  zwiększonych  wydatków  proponuje  się
pokryć z wolnych środków w lat ubiegłych.

8. Gmina Miasto Ełk przystępując do realizacji  Resortowego programu rozwoju instytucji
opieki nad dziećmi w wieku do lat 3 „Maluch” – edycja 2016, zobowiązana jest wykazać
wkład  własny  w  wysokości  20%  wydatków  ujętych  w  ofercie  złożonej  do  programu.
Kosztorys  prac  inwestorskich  obejmuje  roboty  budowlane  i  remontowe  adaptujące
pomieszczenia  w  budynku  Żłobka  przy  ul.  Pięknej  20  dla  nowej  grupy  żłobkowej.
Zwiększenie  wydatków  o  kwotę  190.000  zł  w  celu  zabezpieczenia  wkładu  własnego
proponuje się pokryć z wolnych środków z lat ubiegłych.
9. W  Dochodach  gromadzonych  na  wydzielonych  rachunkach  oraz  wydatkach  nimi
finansowanych w 2016 roku zmiany w zakresie:
- Rozdział 80101 – w Szkole Podstawowej nr 4 – zwiększa się dochody i wydatki o kwotę
413 zł z tytułu zwiększonych wpływów z usług z przeznaczeniem na zakup żywności.
- Rozdział 80110 – w Gimnazjum nr 1 – zwiększa się plan dochodów i wydatków o kwotę
18.000  zł  z  tytułu  zwiększonych  wpływów  z  usług  oraz  otrzymania  darowizn  w postaci
pieniężnej  z  przeznaczeniem  na  zakup  materiałów  i  wyposażenia  oraz  zakup  usług
pozostałych. 
II)  w  zakresie  dochodów  i  wydatków  realizowanych  i  nadzorowanych  przez  Zespół
Inwestycji:
3.  „Budowa windy w budynku SP 7 z Oddziałami Integracyjnymi” dział 801, rozdział

80101, § 6050 
Zmiana  tytułu  inwestycyjnego  z  „Budowa  windy  w  budynku  SP  7  z  Oddziałami
Integracyjnymi”  na „Budowa  windy  z  przebudową  podjazdu  dla  osób
niepełnosprawnych w budynku SP 7 z Oddziałami Integracyjnymi”. 
W  związku  z  koniecznością  przebudowy  podjazdu  dla  osób  niepełnosprawnych  oraz  ze
zmianą proporcji dofinansowania inwestycji zwiększa się wydatki ze środków własnych 
o kwotę 90 000 PLN z jednoczesnym zmniejszeniem dofinansowania o kwotę 17 729 PLN. 
4. „Budowa małej architektury przy promenadzie ełckiej” dział 900, rozdział 90095, 
§ 6050 
Wprowadzenie do budżetu Miasta nowego zadania na 2016 rok i przeznaczenie na ten cel
kwoty 95 000 PLN. W ramach zadania na promenadzie ełckiej  zostaną ustawione rzeźby
terenowe. 
Finansowe zwiększenie  wydatków w roku 2016  i  2017  proponuje  się  pokryć  z  wolnych
środków.
Członkowie  Komisji  przystąpili  do  zaopiniowania  omówionych  projektów  uchwał,
w głosowaniu wzięło udział 8 radnych.
Członkowie  Komisji  w głosowaniu  jawnym;  8  głosami  „za”  -  jednomyślnie  zaopiniowali
pozytywnie projekt uchwały   w sprawie  zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej miasta
Ełku na lata 2016-2027.
Następnie  członkowie  Komisji  w  głosowaniu  jawnym;  8  głosami  „za”  -  jednomyślnie
zaopiniowali pozytywnie projekt uchwały w sprawie zmian  w budżecie Miasta Ełku na 2016
rok.

3)  innych  z  porządku  sesji  Rady  Miasta  zaplanowanej  na  dzień  22  marca  2016  r.
i dotyczących prac Komisji:
 Z-ca  Prezydenta  Miasta  Artur  Urbański  omówił  projekt  uchwały  w  sprawie  przyjęcia

celów strategicznych polityki oświatowej miasta Ełku na lata 2016-2023.
W celu wypracowania  głównych kierunków i obszarów polityki oświatowej samorządu

terytorialnego  (POST)  na  kolejne  lata,  samorząd  miasta  Ełku  przy  udziale  społeczności
lokalnych podjął w okresie od marca 2015 r. do lutego 2016 r. następujące działania:



1) spotkania środowiskowe  z udziałem przedstawicieli:  organizacji  pozarządowych,  służb
społecznych, przedsiębiorców, młodzieży, uczelni wyższych, nauczycieli, kadry kierowniczej
szkół i przedszkoli, radnych, mediów, służb społecznych oraz rodziców uczniów,
2) analizę obszarów oczekiwań społecznych uwzględniającą: samodzielność i kreatywność
obywatela  (mieszkańca  gminy),  aktywność  obywatelską,  kształtowanie  kompetencji
społecznych  i  postaw  patriotycznych,  sukces  na  zmieniającym  się  rynku  pracy,  pasje,
zainteresowania i kulturę,
3) konferencje oraz  lokalne forum oświatowe.
W ramach I etapu prac -budowania lokalnej strategii oświatowej na kolejne lata – wzięto pod
uwagę  zasoby ludzkie, potencjał intelektualny, bazę lokalową placówek oświatowych wraz z
wyposażeniem, mocne i słabe strony oraz zagrożenia i szanse w oświacie.
W wyniku  podjętych  działań  zostały  sformułowane  cele  strategiczne  polityki  oświatowej
miasta Ełku na lata 2016-2023. 
Kolejnym  etapem  prac  w  ramach  budowania  strategii   oświatowej  (II  etap)   będzie
opracowanie  szczegółowego  planu  działań,  który  w  formie  projektu  uchwały  zostanie
przedstawiony Radzie Miasta Ełku. 
Należy nadmienić, iż podjęcie przedmiotowej uchwały o celach strategicznych nie wywołuje
wprost  skutków  finansowych.  Natomiast  przyjęcie  szczegółowego  planu  działań  w  celu
realizacji polityki oświatowej miasta Ełku na lata 2016-2023  będzie skutkować określonymi
wydatkami z budżetu miasta w danym roku budżetowym. 
Członkowie  obu  Komisji  przystąpili  do  zaopiniowania  omówionego  projektu  uchwały,
w głosowaniu wzięło udział 10 radnych.
Członkowie Komisji  w głosowaniu jawnym; 10 głosami „za” -  jednogłośnie zaopiniowali
pozytywnie projekt uchwały w sprawie przyjęcia  celów strategicznych polityki oświatowej
miasta Ełku na lata 2016-2023.
 Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański omówił projekt uchwały w sprawie przyjęcia  do

realizacji resortowego programu rozwoju instytucji opieki nad dziećmi w wieku do lat 3
„Maluch - edycja 2016” moduł 1” i zabezpieczenia środków niezbędnych na realizację
programu.
W  lutym  2016  r.  miasto  Ełk  przystąpiło  do  otwartego  konkursu  ofert  na  finansowe

wspieranie  zadań z  zakresu rozwoju instytucji  opieki  nad dziećmi  w wieku do lat  trzech.
Oferta miasta Ełku dotycząca utworzenia nowych miejsc w żłobku  została zakwalifikowana.
Przystąpienie  do  realizacji  programu  wiąże  się  z  zabezpieczeniem  wkładu  własnego,  tj.
środków finansowych  w wysokości   20% wartości  kosztów realizacji  zadania,  a  także  z
zawarciem  umowy  w  zakresie  realizacji  programu  (Warmińsko  -  Mazurski  Urząd
Wojewódzki    –   Gmina Miasto Ełk).
Miejsce realizacji zadania – budynek żłobka przy ul. Pięknej 20.
W ramach zadania inwestycyjnego – planowane do wykonania prace:
1.  Przebudowa  pomieszczeń  wewnętrznych,  w  tym:  piwnica,  wiatrołap,  hall,  korytarz
ewakuacyjny z szatnią, szatnie, ciągi komunikacyjne, łazienka dzieci, szatnie personelu, sala
zabaw,  pomieszczenie  pomocnicze  -  magazyn  leżaków,  korytarz  ewakuacyjny  z  szatnią,
szatnia,  klatka schodowa A, klatka schodowa B, oddymianie klatki schodowej. W ramach
przebudowy pomieszczeń będą wykonane roboty budowlane, sanitarne, elektryczne.
2.  Zagospodarowanie  terenu  –  obejmujące  prace   ziemne  i  nawierzchniowe;   miejsc
parkingowe i dojścia do budynku, oświetlenie i monitoring budynku.
Przewidywane efekty realizacji zadania – podniesienie stopnia funkcjonalności budynku do
celów opieki nad dziećmi w wieku do lat  trzech,  wpływ na zwiększenie bezpieczeństwa i
zapewnienie odpowiednich warunków sanitarnych i ppoż.
Wartość zadania - 577184 tys. zł, w tym na utrzymanie nowych miejsc żłobkowych w okresie
od września 2016 r. do grudnia 2016 r. - 40 tys. zł. Przyznana dotacja ze środków budżetu
państwa  –  ogółem  459  184  zł.  Wkład  własny -  118  tys.  zł.  Termin  realizacji  zadania:
utworzenie nowych miejsc żłobkowych – do 31 sierpnia 2016 r. 



Członkowie  obu  Komisji  przystąpili  do  zaopiniowania  omówionego  projektu  uchwały,
w głosowaniu wzięło udział 10 radnych.
Członkowie Komisji  w głosowaniu jawnym; 10 głosami „za” -  jednogłośnie zaopiniowali
pozytywnie  projekt  uchwały  w  sprawie  przyjęcia   do  realizacji  resortowego  programu
rozwoju instytucji opieki nad dziećmi w wieku do lat 3 „Maluch - edycja 2016” moduł 1”
i zabezpieczenia środków niezbędnych na realizację programu. 

 Z-ca  Prezydenta  Miasta  Artur  Urbański  omówił  projekt  uchwały w sprawie przyjęcia
„Ełckiej Karty Seniora”. Z myślą o osobach starszych w naszym mieście opracowany został
projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Ełckiej Karty Seniora”. 

Jest  to  szczególnie  zasadne  z  uwagi  na  marginalizację  oraz  zmniejszenie  szans
rozwojowych osób starszych w naszym kraju.  Wśród tych osób coraz częściej  występuje
zjawisko rezygnacji z usług instytucji oraz podmiotów komercyjnych świadczących usługi
oraz oferty skierowane m.in. do osób powyżej 60 roku życia. Jest to wynikiem znacznych
kosztów związanych z odpłatnością. Przeciwdziałaniem może być m.in. stworzenie systemu
zniżek, zwolnień  i rabatów, które w ramach inicjowania działań na rzecz seniorów mogą
poprawić ich jakość życia.

„Ełcka Karta Seniora” upoważniać będzie do 25% zniżki na korzystanie z oferty i udział
w wydarzeniach organizowanych przez Miejskie Ośrodek Sportu i Rekreacji, 20% zniżki na
wydarzenia  organizowane przez  Ełckie  Centrum Kultury oraz  50% zniżki  na  korzystanie
z  ofert  Muzeum  Historycznego  w  Ełku.  Projekt  uchwały  został  poddany  konsultacjom
społecznym.  Z  przeprowadzonych  konsultacji  został  sporządzony  raport,  złożony
w załączeniu do wniosku.
Członkowie  obu  Komisji  przystąpili  do  zaopiniowania  omówionego  projektu  uchwały,
w głosowaniu wzięło udział 10 radnych.
Członkowie Komisji  w głosowaniu jawnym; 10 głosami „za” -  jednogłośnie zaopiniowali
pozytywnie projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Ełckiej Karty Seniora”. 

* * *
Komisja ustaliła, że sprawozdania ujęte w pkt. od 7 do 12 porządku obrad Komisji

zostaną omówione szczegółowo na posiedzeniu Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych
Rady Miasta Ełku.

Pkt  13 Sprawozdanie z pracy Komisji za 2015 rok.
Przewodnicząca  Komisji  Ewa  Awramik  powiedziała,  że  wszyscy  członkowie  Komisji

otrzymali sprawozdanie z pracy Komisji za 2015 rok – czy są jakieś uwagi?
Nie zgłoszono uwag i Przewodnicząca Komisji Ewa Awramik stwierdziła, że sprawozdanie
zostało przyjęte bez uwag, poprzez aklamację.

Pkt  14 Sprawy różne i wolne wnioski.
Nie wniesiono dodatkowych tematów pod obrady Komisji.

W związku z wyczerpaniem porządku, Przewodnicząca Komisji podziękowała wszystkim
za udział i zamknęła posiedzenie Komisji o godz. 15.55.

Na tym posiedzenie i protokół zakończono. 

Protokółowała:
  Przewodnicząca Komisji

Małgorzata Stachowiak           
   Ewa Awramik 


